



**សេចក្តីថ្លែងការណ៍របស់គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោង នៃគម្រោងរោងចក្រកាន់
តែប្រសើរនៅកម្ពុជា លើការចេញផ្សាយរបាយការណ៍សំយោគប្រចាំឆ្នាំ
លើកទី៣៤ ស្តីពីលក្ខខណ្ឌការងារនៅក្នុងឧស្សាហកម្មកាត់ដេរនៅកម្ពុជា**

១/ នៅថ្ងៃទី១៥ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោងរបស់អង្គការអន្តរជាតិខាងការងារនៃគម្រោង
រោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា បានជួបប្រជុំនៅទីក្រុងភ្នំពេញដើម្បីពិនិត្យរបាយការណ៍សំយោគលើកទី៣៤ស្តីពីលក្ខ
ខណ្ឌការងារក្នុងឧស្សាហកម្មកាត់ដេរកម្ពុជា ។ គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោងមានសមាសភាពតំណាងមកពីរាជរដ្ឋាភិបាល
កម្ពុជា (ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលជំរះ និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម) និយោជក (សមាគមរោងចក្រ កាត់ដេរនៅកម្ពុជា)
និងកម្មករនិយោជិត (តំណាងមកពីសហភាព និងសហព័ន្ធផ្សេងៗ) ។

២/ យើងខ្ញុំដែលជាសមាជិកគណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោង សូមស្វាគមន៍ទៅនឹងការចេញផ្សាយរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំនេះ
ដែលបង្ហាញពីមានស្ថិរភាពអនុលោមតាមច្បាប់ ដោយផ្អែកលើការរកឃើញនៃការវាយតម្លៃរោងចក្រចំនួន៣៩៥ ដែល
ធ្វើឡើងដោយ គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា ចន្លោះពីថ្ងៃទី០១ ខែឧសភាឆ្នាំ ២០១៦ ដល់ថ្ងៃទី៣០
ខែមេសាឆ្នាំ ២០១៧ ។

៣/ យើងពិតជាវិភាយជាមួយនឹងលទ្ធផលដែលរកឃើញនៅក្នុងរបាយការណ៍នេះ ព្រោះវាបង្ហាញពីការថយចុះលើករណី
កម្មករដែលមិនទាន់គ្រប់គ្រាន់នៅក្នុងវិស័យនេះ ដូចជាកំណើនចំនួនរោងចក្រដែលបានអនុលោមទៅនឹងបញ្ហាចម្បងទាំង
២១ចំនុច ព្រមទាំងការថយចុះនូវចំនួនរំលោភបំពានលើករណីផ្សេងៗក្នុងចំណោមបញ្ហាចម្បងៗទាំង២១ ។

៤/ យើងបានកត់សំគាល់ផងដែរថា មានតម្រូវការឱ្យមានការយកចិត្តទុកដាក់ជាថ្មីឡើងវិញ លើបញ្ហាផ្សេងទៀត
ដូចជាការត្រៀមក្នុងគ្រាមានអាសន្ន និងបញ្ហាស្តីពីសុខភាព និងសុវត្ថិភាពការងារ រួមមានការប្រើប្រាស់សារធាតុគីមី
និងការការពារខ្លួន ។ យើងសូមជំរុញអោយ គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរកម្ពុជា បន្តកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងក្នុងការគាំទ្រដល់
រោងចក្រដើម្បីអភិវឌ្ឍប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងឱ្យកាន់តែមានលក្ខណៈល្អប្រសើរជាងមុនក្នុងការលើកកម្ពស់គោលនយោបាយ និង
ការអនុវត្តន៍ដ៏រឹងមាំជុំវិញបញ្ហាសុខភាព និងសុវត្ថិភាពការងារ ព្រមទាំងការគ្រប់គ្រងធនធានមនុស្ស ។ ទាំងនេះគឺជាការងារ
សំខាន់ក្នុងការបន្តជម្រុញការកែលម្អដែលប្រកបដោយនិរន្តរភាពនៅក្នុងវិស័យមួយនេះ ។



៥/ យើងទទួលស្គាល់ពីសារៈសំខាន់ និងគុណតម្លៃនៃគំនិតផ្តួចផ្តើមទាំងឡាយដែលមាននៅក្នុងវិស័យនេះដែលមានគោលបំណងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើង នូវការអនុលោមតាមបទដ្ឋានការងារ ដូចជាការសហការគ្នាក្នុងការដោះស្រាយបញ្ហាពលកម្មកុមារ និងការ ចេញផ្សាយរបាយការណ៍ជាសាធារណៈរបស់គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅម្តុំជា។ គំនិតផ្តួចផ្តើមទាំងនោះបានបង្ហាញអោយឃើញស្តីពីការអនុលោមតាមបទដ្ឋានការងារ និងលក្ខខណ្ឌការងារសម្រាប់កម្មករនិយោជិតព្រមទាំងជួយលើកស្ទួយកេរ្តិ៍ឈ្មោះនៃវិស័យនេះ។ គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោង សូមស្វាគមន៍លើការពង្រឹងកិច្ចសហការព្រមទាំងបញ្ហានានាដែលមិនអាចលើកលែងបាន និងចាំបាច់ត្រូវតែធ្វើការដោះស្រាយប្រកបដោយប្រសិទ្ធិភាពពាក់ព័ន្ធនៅនឹងករណីនៃការរំលោភបំពានយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរនៅកន្លែងការងារ។

៦/ យើងទទួលស្គាល់ថា សមាជិកគណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោងនីមួយៗ មានទំនួលខុសត្រូវខ្ពស់សម្រាប់ធ្វើឱ្យវិស័យនេះមានភាពប្រសើរឡើងយ៉ាងខ្លាំង។ ចំណុចទាំងនេះរួមមាន៖

ក. សមាគមរោងចក្រកាត់ដេរនៅកម្ពុជា (GMAC) ត្រូវផ្តល់ការគាំទ្រទៅសមាជិករបស់ខ្លួនក្នុងការបង្កើតបរិយាកាសស្តីពីការងារដែលមានភាពអនុលោម។

ខ. រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាត្រូវប្រើប្រាស់យន្តការពង្រឹងការអនុវត្តន៍ឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពដូចដែលមានចែងនៅក្នុងច្បាប់ស្តីពីការងារ ជាពិសេសនៅក្នុងរោងចក្រទាំងឡាយណាដែលមានភាពអនុលោមទាប។

គ. សហជីពក៏មានតួនាទី និងការទទួលខុសត្រូវខ្ពស់ផងដែរ ក្នុងការជម្រុញដល់រោងចក្រទាំងអស់ឱ្យអនុលោមតាមបទដ្ឋានច្បាប់ការងារ ហើយជំរុញគឺសហជីពមូលដ្ឋានត្រូវតែធ្វើការរួមគ្នាជាមួយនិយោជក ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ដើម្បីការដោះស្រាយបញ្ហាទាំងឡាយដែលកើតមានឡើង។ ភាពចាស់ទុំនៃទំនាក់ទំនងវិជ្ជាជីវៈគឺជាមូលដ្ឋានគ្រឹះដ៏សំខាន់ដែលរួមចំណែកធ្វើឱ្យលក្ខខណ្ឌការងារកាន់តែប្រសើរឡើង។

ជាលទ្ធផលរួម យើងអាចសន្និដ្ឋានបានថា កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងទាំងនេះ គឺជាមូលដ្ឋានគ្រឹះដ៏សំខាន់ដែលជាយុទ្ធសាស្ត្រចាំបាច់នាពេលអនាគតរបស់វិស័យមួយនេះ ក្នុងនោះភារកិច្ចពាក់ព័ន្ធនឹងជីវភាព និងការរស់នៅរបស់កម្មករនិយោជិតរាប់សែននាក់ក្នុងវិស័យកាត់ដេរនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា រួមទាំងសមាជិកក្រុមគ្រួសាររបស់ពួកគេក៏ដូចជាការចូលរួមអភិវឌ្ឍន៍ប្រទេសជាតិទាំងមូលផងដែរ។

៧/ គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោងរបស់អង្គការអន្តរជាតិខាងការងារនៃគម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា សូមអំពាវនាវដល់អ្នកបញ្ជាទិញទាំងឡាយ និងសហគមន៍អន្តរជាតិឱ្យបន្តគាំទ្រឧស្សាហកម្មនេះ និងគម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច ឧស្សាហកម្ម សង្គម និងកម្មករនិយោជកនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ។

៨/ គណៈកម្មការប្រឹក្សាគម្រោងរបស់អង្គការអន្តរជាតិខាងការងារនៃគម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជាក៏លើក ទឹកចិត្តឱ្យក្រុមហ៊ុនអ្នកបញ្ជាទិញត្រូវមានតួនាទីប្រកបដោយតម្លាភាពក្នុងការធានាក្នុងការអនុលោមច្បាប់នៅកន្លែងការងារ និងការរាយការណ៍ជាសាធារណៈនូវបញ្ហាដែលរោងចក្ររបស់ខ្លួន ព្រមទាំងឥរិយាបថនៃការបញ្ជាទិញពីប្រទេស នានា។ ។

៩/ ជាថ្មីម្តងទៀត យើងខ្ញុំសូមគាំទ្រយ៉ាងពេញលេញដល់គម្រោងរោងចក្រកាន់តែប្រសើរនៅកម្ពុជា និងអំពាវនាវ ភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ក្នុងកិច្ចខិតខំកិច្ចប្រឹងប្រែងរបស់ខ្លួនទ្វេដង ដើម្បីធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវលក្ខខណ្ឌការងារនៅក្នុង វិស័យកាត់ដេរនៅកម្ពុជាបន្ថែមទៀត ។

ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១៥ ធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧